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前      言

FOREWORD

The Wang Shikuo Award is a public philanthropic effort jointly launched by the Wang Shikuo 

Foundation and Today Art Museum. Its purpose is to support young artists and promote the over-

all development of the art field.

This Retrospective exhibited dozens Wang Shikuo Award shortlisted young artists more than 30 

pieces outstanding works. On the occasion of the three-year founding anniversary of JR Coffee, 

through the holding of Wang Shikuo Award Retrospective and “Conversation Between Finance 

and Art” forum, bazaar and other public welfare activities, to strengthen the Wang Shikuo 

Foundation and financial community exchanges and cooperation, to facilitate the spread and 

popularization of art and public welfare.

In this exhibition and forum, we will work with the core sponsors of JR as well as financiers, 

artists, and people in the public sector to inspire us, share experiences, and support young artists 

to promote the development of the arts field.

Wang Shikuo Foundation

Today Art Museum

JR Coffee

王式廓奖是由王式廓基金会携手今日美术馆共同推出的扶持青年艺术家、促进艺术行业

发展的公益项目。

本次回顾展，精选了十多位两届王式廓奖入围青年艺术家的三十余件优秀作品展出，在

金融客咖啡成立三周年之际，通过举办王式廓奖回顾展和“金融与艺术的对话”论坛、

义卖等公益活动，加强王式廓基金会与金融界人士的交流与合作，促进艺术与公益的传

播与推广。

通过此次展览与论坛，我们将与百余名金融客核心发起人及金融界人士、艺术家、公益

界人士一起启迪心智、分享经验，共同扶持青年艺术家，推动艺术行业发展。

王式廓基金会 

今日美术馆 

金融客咖啡
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12 月 12 日活动议程

EVENT AGENDA 
ON 12th DECEMBER

Sign In

Opening Ceremony of Wang Shikuo Award Retrospective

Keynote Speech

Gao Peng (Alex Gao): Into contemporary art

Keynote Speech

Liu Gang: Art collection and appreciation

Tian Xiaolei's creation and works sharing

Meng Baishen's creation and works sharing

Tea Break

Conversation I: contemporary art and the public

            Conversation chairs: Wang Pei, Gao Peng

            Dialogue guests:  Tan Ping, Wang Xingzui, Yang Dayong, Chen Wensi, Meng Baishen

            ·How to appreciate contemporary art

            ·The relationship between contemporary art and economic development

            ·The relationship between art and public welfare

Audiences and dicussion

Conversation II: art collection and appreciation

            Conversation chair: Wang Pei, Liu Gang

            Conversation guests: Wang Xiaowen, An Jun, Yang Dayong, Jia Guolong, Lai Yun

            ·The relationship between finance and art

            ·How to appreciate and judge the value of art

            ·Art collection path

Visit exhibition, Communication

Dinner Party (fixed invitation)

14：00 - 14：30

 

14：30 - 14：50

14：50 - 15：10

15：10 - 15：30

15：30 - 15：40 

15：40 - 15：50 

15：50 - 16：00 

16：00 - 16：20

             

            

16：30 - 16：40 

16：40 - 17：00

17：10 - 18：00 

18：00 - 20：00 

14：00 - 14：30

 

14：30 - 14：50

14：50 - 15：10

15：10 - 15：30

15：30 - 15：40 

15：40 - 15：50 

15：50 - 16：00 

16：00 - 16：20

             

            

16：30 - 16：40 

16：40 - 17：00

17：10 - 18：00 

18：00 - 20：00 

签到

王式廓奖回顾展开幕式

主旨演讲

高鹏（Alex Gao）：走进当代艺术

主旨演讲

刘钢：艺术品收藏与鉴赏

田晓磊创作及作品分享

孟柏伸创作及作品分享

茶歇

对话一：当代艺术与大众

            对话主持：王培、高鹏    

            对话嘉宾：谭平、王行最、杨大勇、陈文思、孟柏伸

            ·如何欣赏当代艺术

            ·当代艺术与经济发展的关系

            ·艺术与公益的关系

听众提问、互动

对话二：艺术品收藏与鉴赏

            对话主持：王培、刘钢

            对话嘉宾：王晓文、安俊、杨大勇、贾国龙、赖恽

            ·金融与艺术的关系

            ·怎么鉴赏、判断艺术品价值

            ·艺术品收藏路径

参观展览、交流

晚宴（定向邀请）
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特邀论坛嘉宾

SPECIAL FORUM GUEST

贾国龙 /  JIA GUOLONG

西贝餐饮集团董事长

Chairman, Xi Bei Restaurant Group

陈文思 / CHEN WENSI

联保投资集团有限公司董事

Chairman, Legend Holding

王晓文 / WANG XIAOWEN

北京歌德拍卖有限公司董事总裁、歌德盈香股份有限公司副总裁

Director, Beijing Goethe Auction Co., Ltd.

Vice President, Goethe Ying Xiang Co.,Ltd.

安俊 / AN JUN

终南书院研究员

Researcher of Zhongnan Academy

赖恽 / LAI YUN

北京秉正银行业消费者权益保护中心主任

Director, Beijing Bingzheng Consumer Protection Centre for Banking

杨大勇 / YANG DAYONG

金融客咖啡董事长、尚诺集团董事长、王式廓基金会创始理事

Chairman, JR Coffee

Chairman, Sino Group

Founder council member of Wang Shikuo Foundation

孟祥轶 / MENG XIANGYI

中央财经大学教授、王式廓基金会理事长

Professor, Central University of Finance and Economics

Director, Wang Shikuo Foundation

王行最 / WANG XINGZUI

中国扶贫基金会执行会长、王式廓基金会创始理事

Executive Director, China Foundation for Poverty Alleviation

Founder council member of Wang Shikuo Foundation

田晓磊 / TIAN XIAOLEI

第一届王式廓奖获得者

The first Wang Shikuo Award winner

孟柏伸 / MENG BAISHEN

第二届王式廓奖获得者

The second Wang Shikuo Award winner

谭 平 / TAN PING

中国艺术研究院副院长

著名艺术家

毕业于中央美术学院版画系

柏林艺术大学自由绘画系

曾任中央美术学院设计学院院长

中央美术学院副院长、教授  

Vice president, China Academy of Arts

Vice dean and professor of China Central Academy of Fine Arts

Former dean of Central Academy of Fine Arts Design Department

Famous artist

Graduated from oil painting department of China Central Academy of Fine Arts

Graduated from Painting Department of Berlin University of the Arts

高鹏 / ALEX GAO

今日美术馆馆长 

北京大学博士后

伦敦艺术大学博士访问学者

中央美术学院本、硕、博

先后担任中央美术学院教师

北京大学教师

天津美术学院客座教授

Director, Today Art Museum

Postdoc, Peking University 

PhD visiting scholar of London University of the Arts 

College, master and doctor degree of Central Academy of Fine Arts 

Lecturer, Central Academy of Fine Arts 

Lecturer, Peking University 

Visiting professor of Tianjin Academy of Fine Arts

刘 钢 / LIU GANG

著名艺术品收藏家 

毕业于北京大学法律系

通商律师事务所创办人

他用了 20 年收藏了 300 年跨度的艺术品，还用一篇又一篇的文章集结而成《时光收藏

着》一书，记述了他的艺术品收藏心得

Leading art collector

Graduated from Law School of Pekin University

Founder of Commerce & Finance Law Office

He spent 20 years collecting 300-year-span works of art, and also assembled the book “time 

Collection” with articles and articles, describing his art collection experience
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艺术家及作品 丛鸣
ARTIST AND WORKS CONG MING

义卖价：80,000 RMB
轮回系列之三／ Samsara series III

纸本水墨／ Ink on paper
68 cm×83 cm

2017

义卖价：40,000 RMB
天书系列之七／ Sealed book VII

纸本水墨／ Ink on paper
95 cm×153 cm

2017

1989 年 5 月出生于中国大连，2012 年毕业于广州美术学院油画系，2014 年毕业于

中央美术学院综合材料绘画高级研修班，是中国艺术家协会会员、辽宁省美术家协

会会员、辽宁省青年美术家协会大连分会理事、大连美术家协会会员。

丛鸣幼时因病失聪，凭借个人顽强毅力和父亲多年的陪读，在绘画艺术的道路上留

下了坚实的足迹。丛鸣自 2009 年开始研究自己的绘画方法和绘画语言，并突破了

传统绘画瓶颈，综合了油画、水彩、拓印、水墨、坦培拉等多种技法，其效果丰富、

更具想象，具有物质感和立体感，即可写实又可抽象，将有形和无形有机的结合起

来，给观者以全新的视觉冲击。作品融入了中西文化的内容，使作品更值得让人们

去思考 , 去感悟。2008 年 12 月在德国巴伐利亚州政府举办画展，作品《长城印象》

被德国巴伐利亚州政府收藏 ; 2016 年 3 月在美国洛杉矶举办个人画展；2017 年 2 月

“格局—丛鸣绘画艺术展”在大连美术馆举办，共展出素描、油画、综合材料绘画、

纸本水墨等 60 幅作品；2017 年 3 月作品《破晓》被大连美术馆收藏；2017 年 4 月

入选今日美术馆王式廓暨今日中国当代艺术家提名展。

Cong Ming was born in May 1989 in Dalian, graduated from Guangzhou Academy of Fine 

Arts in 2012 and finished his study from seminar course of China Central Academy of Fine 

Arts in 2014. He is the member of China Artist Association, the member of Liaoning Artists 

Association, the director of Dalian Chapter of the Liaoning Young Artists Association, the 

member of Dalian Artists Association.

Cong Ming lost hearing due to illness in childhood, and was right of his perseverance and his 

father’s company for many years, finally left footprints in arts. Cong Ming has went into his 

painting method and painting language since 2009. He broke the traditional painting scheme, 

and merged oil paintings, watercolors, rubbing, tempera, ink and other techniques to rich 

the imagination, get more stereoscopic. He shocked the audiences by combined realist and 

abstract together. His work combined Chinese and Western culture together, made people 

to think and to feel. His work the "Great Wall Impression" exhibited in Bavarian State in 

December 2008, and was collected by Bavarian State House. In March 2016, he opened 

his solo exhibition in Los Angeles, USA. In Feb. 2017 "Ge Ju - Cong Ming Painting Art 

Exhibition" was opened in Dalian Art Museum, in which exhibited 60 works of sketch, oil 

painting, comprehensive material painting and paper ink painting etc. March 2017, his work 

‘Breaking Dawn’ was collected by Dalian Art Museum. And in Apr. 2017 he was selected 

into Today Art Museum Nominated Exhibition of China Contemporary Artists.

丛鸣

CONG
MING
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艺术家及作品 郭东来
ARTIST AND WORKS GUO DONGLAI

义卖价：98,000 RMB
直到今天，我依然无从知晓
Till today, I still have no idea
装置木 丙烯／ Wood device, propylene
275 cm×200 cm×5 cm
2017

义卖价：98,000 RMB
不要跟着我，我不会在前面带路。
不要走在我的前面，我不会跟在你的后面。
Do not follow me, I wont lead you; 
do not walk ahead of me, I wont follow you.
装置木 丙烯／ Wood device, propylene
275 cm×200 cm×5 cm
2017

1985 年生于北京，2008 年毕业于中国戏曲学院舞台美术系，2012 年毕业于中国

戏曲学院舞台美术系获硕士学位，2015 年毕业于意大利博洛尼亚美术学院视觉艺

术系 Luca Caccioni 工作室获硕士学位，现工作生活于北京与博洛尼亚。举办个展

2017 本来面目，上海 55 画廊；2016 Art Central Hong Kong；2015 En un clin d’œil 

Paris。参与群展：2017 Art Paris Art Fair——巴黎当代艺术国际博览会巴黎大皇宫

（Grand Palais），今日美术馆第二届墙报艺术家展，2016 又西一万里——郭东来 X

解雨凝双个展，王式廓奖——今日中国当代青年艺术家提名展，2015 MOSTRA DI 

ACCADEMIA DI BELLE ARTE DI BOLOGNA 意大利博洛尼亚美术学院学院展。荣获

凯撒艺术新星 2015 大学生年度提名展最佳观念奖，2017 第二届“墙报艺术家” 二

等奖。郭东来的作品不仅尽量降低“人”和“我”的痕迹，而且通过物与物的相遇

或组合激活了孤立之物。模糊手工与自然之间的界限，展现出物与物的组合生成新

的存在状态及其观念内涵。

Guo Donglai, born in Beijing, China in 1985, since 2004 studied in National Academy of 

Cinese Theatre Arts, graduated with a master degree in 2012, graduated from the Luca 

Caccioni Studio of Visual Arts, Academy of Fine Arts of Bologna in 2015. Currently working 

and living in Beijing and Bologna, Italy. His solo exhibitions: in 2017 "Truth" in 55 Gallery 

in Shang Hai, Art Central Hong Kong in 2016, En un clin d’œil Paris in 2015. Group 

Exhibitions: Art Paris Art Fair in Grand Palais, "Wall Power" in Today Art Museum, in 2016 

"A Thousand Miles——Guo Donglai X XieYuning Exhibition", "Wang Shikuo Award¬——

Tam Exhibition of Nominated Chinese Contemporary Young Artists" in Today Art Museum, 

Exhibition of Academy of Fine Arts of Bologna, Academy of Fine Arts of Bologna in 2015. 

He obtained the "Best Concept Award from Caissa Rising Arting——Annual Nomination 

Exhibition" for Students of Contemporary Art Academies in 2015, and in 2017 won the 

second prize of "Wall Power".

The artworks of Guo Donglai presented a rather remarkable art level; they not only dissolved 

the trace of "human" and "me", but reactivate isolated objects through encounter of materials. 

To sum up, the artist blurred out the boarder between handcraft and nature, and showed an 

unprecedented existence and concept through reassembling materials.

郭东来

GUO 
DONGLAI
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艺术家及作品 黄智涛
ARTIST AND WORKS HUANG ZHITAO

义卖价：60,000 RMB
小男孩／ Little boy
香樟木／ Camphorwood
177 cm×65 cm×55 cm
2014-2017

义卖价：120,000 RMB
女子胸像／ Bust of woman
香樟木／ Camphorwood
99 cm×35 cm×23 cm
2017

1975 年出生于黑龙江，2004 年结业于中央美术学院雕塑系，1997-2003 受邀工作于

新加坡国家造币公司。2012 举办“减持”木雕作品个展，北京上上国际美术馆，

2006 中央美术学院通道画廊《雕塑时光》个展。艺术家认为形象的写实会影响质感，

残破可以成为美学 , 删繁就简。创作的用心与耐心既具有精神性，又具有美学性，

更具有造型性，凿除不属于它的部分，附加得越多，离本质越远。不以物喜，不以

己悲。只有一切都被遗忘的时候，才能产生雕塑。

Huang Zhitao, was born in Heilongjiang in 1975, completed his study from China Central 

Academy of Fine Art in sculpture department in 2004. From 1997 to 2003 he was invited to 

work in Singapore National Coinage Company. His solo exhibition "Shape Time" was opened 

in 2006 in Cannel Gallery of CAFA, solo wood carving exhibition "Underweight" was opened 

in 2012. Artist believes that realistic figures would affect the nature sense, broken can be 

another kind of aesthetics, art should be simplified. The intention and patience of creation are 

both spiritual and aesthetic, more formative. Art need to chisel apart from the parts that do not 

belong to it, the more they attach, the farther away from the essence. Not pleased by external 

gains, not saddened by personal losses. Sculpture can only be produced when everything is 

forgotten.

黄智涛

HUANG 
ZHITAO
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艺术家及作品 李锐
ARTIST AND WORKS LI RUI

  义卖价：120,000 RMB
2014NA

布面油画／ Oil painting on canvas 
100 cm×200 cm

2014

  义卖价：120,000 RMB
2014LA

布面油画／ Oil painting on canvas 
100 cm×200 cm

2014

1984 年出生于山西临汾，2005 年毕业于中央美术学院油画系获学士学位，2008 年

毕业于中央美术学院油画系获硕士学位。现工作生活于北京。2014 年举办个展真空，

东京画廊，2011 年泰国 Serindia 画廊鸟的传奇个展，2010 年个展李锐 2009 作品展——

天子，2008 年纽约当代艺术观李锐个展，2007 年 Loft 画廊 Beyond life,Beyond birds

个展。参与群展有：2017 年今日美术馆“墙势力——墙报艺术家展”，芝加哥“悦

色青黄——视觉跨界的延伸”，2016 年王式廓奖 • 今日中国当代青年艺术家提名展。

2008 年获中央美术学院研究生毕业展（一等奖）。

艺术家的作品大多围绕着对生命的探索，意图展现最原始的生命力量和生死共存。

作品《变化的蛋》从原始巫术与图腾建立起来的人与动物的同源性，使我们在面对

动物躯体时存在一种回归生命本真的情结。“变化的蛋”是鸟蛋作品的最后一个系列，

以蛋为象征物，表现了某种生命的存在模式。

Li Rui, was born in 1984 in Linfen,Shanxi, graduated from Oil Painting Department of 

China Central Academy of Fine Arts with bachelor degree in 2005, in 2008 obtained master 

degree of China Central Academy of Fine Arts, currently working and living in Beijing. Solo 

exhibitions: 2014 "Vacuum" in Tokyo Gallery, 2011 "Legendary Birds" in Serindia Gallery 

in Thailand, 2010"Son of Heaven" in Ping Art Space, in 2008 "Li Rui" in Contemporary in 

New York, 2007 "Beyond Life, Beyond Birds" in Galerie Loft in Thailand. Group exhibitions: 

2017 "Wall Power---The Second Wall post Artist Exhibition" in Today Art Museum, 

An Extension Of Visual Crossover in Chicago, in 2016 Wang ShiKuo Award Exhibition of 

Nominated Chinese Contemporary Young Artists in Beijing. In 2008 he owned the first prize 

of "Graduates of the Central Academy of Fine Arts Exhibition". 

The most of his works are around the exploring for life, to present the most primitive life 

forces and the coexistence of births and deaths. "Changing Eggs" was created by the 

homology of human and animal from the original witchcraft and totem, to remind us when 

we face the animal bodies there was a return to the real life. The "Changing Eggs" is the last 

series of " Bird Eggs ", he used egg as symbol, showing the existence of a certain life mode.

李锐

LI 
RUI
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艺术家及作品 李锐
ARTIST AND WORKS LI RUI

义卖价：60,000 RMB
变化的蛋 NO.4 ／ changing eggs No.4

布面油画／ Oil painting on canvas 
70 cm×130 cm

2012

义卖价：60,000 RMB
变化的蛋 NO.3 ／ changing eggs No.3
布面油画／ Oil painting on canvas 
70 cm×130 cm
2012
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艺术家及作品 林斐斐
ARTIST AND WORKS LIN FEIFEI

义卖价：16,000 RMB*4
并置／ Juxtapose
水墨纸本／ Ink on paper 
17 cm×63 cm
2017

义卖价：20,000 RMB
拒绝一种侵蚀
Rejecting the erosion
水墨纸本／ Ink on paper 
95 cm×76 cm
2013

出生于辽宁省大连市，2007-2011 年就读于鲁迅美术学院油画系新表现主义工作室，

2013 年在驻地挪威奥斯陆国立美术学院学习版画，2014 年毕业于鲁迅美术许愿油

画研究工作室获硕士学位。现工作生活于美国加州萨克拉门托。作品《公路边的稻田》

由蓝顶美术馆收藏、作品《潮起潮落的无思之本 NO.3》、《曼舞于尘烟》、《童话

中的私语》由奥斯陆国立美术学院版画系收藏，作品《小海豹》由 ELAND 基金会收藏，

《无限三段论》系列作品（3 件）由安家世行集团收藏，《月亮的另一面》，《迷

失丛林的小王子》由 Di Frino 家族收藏，作品《捕猎者的海洋狂欢 NO.1》、“24 时

节剪纸作品”由王式廓艺术基金会收藏。

Lin Feifei, born in Dalian, 2007-2011 studied in Lu Xun Fine Arts Institute, studied prints in 

Oslo State Academy of Art Institute in 2013, MFA from Lu Xun Fine Arts Institute in 2014. 

Currently living and working in Sacramento CA, US. Her work "Paddy Field at Roadside " 

was collected by Blue Roof Museum, "Whispers in Fairy Tales " etc. was collected by Oslo 

State Academy of Art Institute prints department, "Little Seal " was collected by ELAND 

foundation, "Infinite Syllogism " series was collected by The Bank to settle down, "Another 

Face of Moon " and "Little Prince Lost in Forest " was collected by the Family Di Frino, "The 

Ocean Carnival of Predators " and "24-Solar-Terms Paper-Cuts " was collected by Wang 

Shikuo Foundation.

林斐斐

LIN 
FEIFEI
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艺术家及作品 林斐斐
ARTIST AND WORKS LIN FEIFEI

义卖价：24,000 RMB
度假中的蝙蝠侠／ Batman on vacation
布面油画／ Oil painting on canvas 
120 cm×100 cm
2012

义卖价：20,000 RMB
管中的繁世／ The vain world in your eyes

水墨纸本／ Ink on paper 
107 cm×56 cm

2013
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艺术家及作品 刘绍栋
ARTIST AND WORKS LIU SHAODONG

中国雕塑家学会会员。1987 年生，2007 年考入中央美术学院雕塑系，2016 年毕业

于中央美术学院雕塑系，获得硕士学位。其作品《做自己的神》2012 年获中央美术

学院毕业作品展一等奖，被中央美术学院美术馆收藏。2014 年在第三届造型艺术新

人展展出作品《梁漱溟的六个时期》，作品被中国美术馆收藏；随后在中国姿态雕

塑艺术展展出，并获中国雕塑艺术大奖，被山东美术馆等收藏。2016 年，作品《羊

群》，中央美术学院研究生毕业作品展，——中央美术学院美术馆（北京），获得

研究生毕业创作优秀作品奖，并获得 E-land 奖学金，并展出于 “游乐园Ⅲ”第三

届 798 公共艺术邀请展——798 公共空间陈列和北京 SKP 具象艺术展，整套作品被

SKP 收藏。

在艺术家看来，虽然所有的人都渴望更美好，但普通的人和动物却是世界的支柱，

负责历史流转中那些宏大叙事的体量部分，普通人或者动物身上所散发出来的庄严，

终回归到自身，这就是《羊群》最初的由来。三十六只羊的每一只都有一个名字，

用以承载它们自身的信息。在这些名字之上所包含的是充满个性的羊儿们，这些信

息被留下来，固定成了《羊群》，而它们将继续在世界上流转，仿佛不曾出现过。

Liu Shaodong is the member of the Chinese Sculptor Association. He was born in 1987, in 

2007 was admitted by the sculpture department of China Central Academy of Fine Arts, 

graduated in with a master degree from sculpture department of Central Academy of Fine 

Arts. His work "Be My Own God" won the first prize of Central Academy of Fine Arts 

Graduation Works Exhibition, and collected by Central Academy of Fine Arts Museum in 

2012. In 2014 exhibited his work "Liang Shuming's Six Periods" at the Third Plastic Art 

Exhibition in China Art Museum, this work was collected by the Chinese Art Museum, 

whereafter exhibited at Chinese Posture Sculpture Art Exhibition in Shandong Art Museum , 

also won the Chinese Sculpture Arts Award, and was collected by Shandong Art Museum. In 

2016, "Sheep", which first exhibited at the Central Academy of Fine Arts Graduate Works 

Exhibition, obtained the "Excellent Creation Awards " and the "E-land Scholarship ", also 

exhibited at "Amusement park Ⅲ " the third 798 Public Art Invitation Exhibition and Beijing 

SKP Figural Art Exhibition, whole set of work was collected by SKP.

In artist's view, although all of us yearn for better, but ordinary people and animals are the 

pillars of the world, they also shoulder the responsibility for volume part of those grand 

narratives in the historical circulation, they eventually somehow will return to themselves 

from the solemn temperament of people and animals, this is where "Sheep" came from. Each 

of the 36 sheep has a name that stood for own message, these names presented different 

characters of the sheep, artist saved these messages and mixed into the "Sheep", and they 

will flow togehter in the world again and again, as they never appeared.

刘绍栋

LIU 
SHAODONG

义卖价：24,000 RMB
孔子／ Confucius

青铜／ Bronze 
50 cm×20 cm×18 cm

2017
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艺术家及作品 刘绍栋
ARTIST AND WORKS LIU SHAODONG

义卖价：40,000 RMB
头筹／ Top shot

铸铁合金／ Cast iron alloy
110 cm×78 cm×38 cm

2016

义卖价：40,000 RMB
史贝／ Shi Bei

铸铁合金／ Cast iron alloy
110 cm×68 cm×40 cm

2016

义卖价：80,000 RMB
走束／ Zou Shu
铸铝合金（贴金箔）
Diesasted aluminium alloy(gilding)
76 cm×72 cm×40 cm
2016
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艺术家及作品 孟柏伸
ARTIST AND WORKS MENG BAISHEN 

义卖价：44,800 RMB*4
忆风痕系列／ Trace of  Wind  Series
铝塑板纸上铅笔／ Pencil on paper  on  ACP
直径／ Diameter 60 cm×60 cm
2013

义卖价：88,000 RMB
铅笔头／ Aphasia
铅笔芯、木材／ Lead and wood
尺寸可变／ Variable size
2015

 1980 年生于辽宁，毕业于中央美术学院壁画系，现工作生活于北京。曾获“2013

香港 K11 年度艺术家”，作品被美国布罗德美术馆、中央美院美术馆、K11 机构及

张颂仁等私人藏家收藏。举办的个展有 2017 年“中国制造”孟柏伸个展，银川当代

美术馆。2014 年“孟柏伸个展”， 富思画廊。2014 年“铅笔”孟柏伸个展，宋庄

美术馆。2009 年“阅读与反阅读”，香港汗雅轩。群展：2016 年“石膏像”，北京

亿利艺术馆。2016 年“假园”北京今日美术馆。2015 年“中国青年艺术家联展”中

国美术研究所，韩国首尔。2015 年“24 艺术计划”，今日美术馆。2015 年“创客创客” 

第二届 CAFAM 未来展，北京中央美术学院美术馆。2014 年“劳作与时日”北京前

波画廊。2014 年“未来的回归：来自中国的当代艺术”，美国密西根布罗德美术馆。

2014 年“第二届中国 - 意大利当代艺术双年展”，北京 798 艺术区等。

艺术家借助铅笔这种返璞归真的材料，在长时间的创作过程中追求自我修炼与参悟，

试图通过作品所呈现的视觉冲击来引起人们对精神、文化信仰或多或少的关注和对

当下社会、文化思潮的反思。远离肤浅的享乐，迈向精神的静源，归原我们应有的

文化自信与信仰归属。

Meng Baishen, born in Liaoning at the year 1980. Graduated from Mural Painting Department 

in China Central Academy of Fine Arts , currently living and working in Beijing. He was 

awarded the "Artist of the Year" by Hong Kong K11 in 2013, and his works are collected by 

Eli and Edythe Broad Art Museum US, CAFA Art Museum, K11 Institution etc., and private 

collectors like Songren Zhang. Solo exhibitions：2017 "Made in China " in Moca Yinchuan, 

2014 "Meng Bai Shen Solo " in Force Gallery in Beijing, 2014 "Pencil: Meng Bai Shen Solo 

Exhibition" in Song Zhuang Museum Beijing, in 2009 "Reading and Not Reading " in Han 

art TZ Gallery in Hong Kong. Group Exhibitions: 2016 "Uncontrolled Person" Between Art 

Lab Beijing in China, 2016"Artificial Garden" in Today Art Museum, 2015"China Young 

Artists Group Exhibition" Chinese Arts Institute in Seoul, Korea. 2015"Naissance" in Today 

Art Museum, in 2015 The 2nd “CAFAM Future” Exhibition Observer-Creator in CAFA 

Museum, 2014"Labor & Time" Chambers Fine Art, 2014 "Future Returns :Contemporary 

Art from China" in Eli and Edythe Broad Art Museum in Michigan, US, and 2014 the "2nd 

Biennale China-Italia – Contemporary Art Exhibition" in Beijing. 

Artist pursued self-improvement and self-penetration by the use of such simple and pure tool 

as pencil , hoped from his works somehow inspired people to reflect on spirituality, culture, 

religion, and trends; to turn their backs on superficial pleasures, to awake their spiritual 

tranquility, and to enable them to regain confidence in our own culture and religious beliefs.

孟柏伸

MENG 
BAISHEN 



28 29

艺术家及作品
ARTIST AND WORKS
艺术家及作品 孟柏伸
ARTIST AND WORKS MENG BAISHEN 

义卖价：305,000 RMB
这是什么／ What is this”
瓷器上铅笔木质家具上铅笔／ Pencil on porcelain and wooden furniture
118.5 cm×60 cm
2014

义卖价：4,8000 RMB*4
拼凑／ Piece
木板上铅笔芯／ Lead on board
160 cm×80 cm
2015

义卖价：25,000 RMB*4
新文人取向／ New Values Detail

纸上铅笔／ Pencil on paper
280 cm×50 cm

2009
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艺术家及作品 任瀚
ARTIST AND WORKS REN HAN

义卖价：11,000 RMB
1242397_153154028_2 

纸上铅笔素描／ Pencil drawing on paper
55 cm×66 cm

2012

1984 年生于天津，2011 年毕业于法国阿尔松别墅国立高等艺术学院艺术系。他曾

在世界各地参与展览，包括巴黎 104 艺术中心、莫斯科现代艺术博物馆、柏林中国

文化中心、尼斯亚洲艺术博物馆、北京今日美术馆、泰康空间等，并在巴黎 Less Is 

More Projects、北京 C- 空间、LAB47 空间举办个展。同时他是“再生空间计划”的

联合创始人。任瀚的作品既有平面作品也有特定场域装置，但他对媒介定义上的界

限保持怀疑，并用不同类型的实践对此发问。

Ren Han, born 1984 in Tianjin, China, graduated from art department in école Nationale 

Supérieure d'Arts à la Villa Arson in 2011. He has participated in exhibitions worldwide, 

like the Centquatre in Paris, the Moscow Museum of Modern Art, the China Cultural Center 

in Berlin, the Musée des Arts Asiatiques in Nice, the Today Art Museum, Taikang Space 

in Beijing, etc. His had solo exhibitions at Less Is More Projects in Paris, at C-Space and 

LAB47 in Beijing. He is also the co-founder of the Space Regeneration Project. Ren Han’s 

works include both graphics and site-specific installations, however, he retained a suspicion 

of boundaries in the definitions of medium, and further questions this by different type of 

practice.

任瀚

REN 
HAN
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义卖价：11,000 RMB
6167CF0D-3CC1-43C3-A95E-B6DE03654FD8
纸上铅笔素描／ Pencil drawing on paper
55 cm×66 cm
2014

义卖价：11,000 RMB
2229377_090518083_2

纸上铅笔素描／ Pencil drawing on paper
55 cm×66 cm

2012

艺术家及作品 任瀚
ARTIST AND WORKS REN HAN
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艺术家及作品 田晓磊
ARTIST AND WORKS TIAN XIAOLEI

义卖价：14,000 RMB
舞／ Dance
光栅立体画
Raster stereograph 
120 cm×80 cm
2017

义卖价：100,000 RMB
创造／ Creation
影像／ Video 
5 分 30 秒／ 5 min 3 s
2015

义卖价：100,000 RMB
伟大／ Greatness
影像／ Video 
6 分钟／ 6 min
2017

1982 年出生于北京。2007 年毕业于中央美术学院数码媒体专业，学士学位，现生活

于北京。2011 年，获“梦从东方起 - 哈雷戴维森中国当代艺术臻品大赛三等奖”，

2016 年夺得首届“王式廓奖 | 今日中国当代青年艺术家提名展”桂冠。艺术家个展

有 2012 年纽约 Meulensteen 画廊 Project Room“欢乐颂”，2013 年宋庄美术馆“异见”，

2016 年空间站画廊“诗歌”，今日美术馆“我等你——无限的本体时空”，歌德开

放空间“超频——田晓磊个展”，2017 多伦多 Katzman 画廊“后人类乐园 -- 田晓

磊个展”等。群展有阿德莱德艺术中心“并非扁平的世界——中国青年影像艺术国

际展”，巴黎东京宫 Tokyo Eat“VIA Art Channel 中国艺术家视频艺术专场”，罗马

Largo di Pietralata“数字萨满”影像展，纽约皇后美术馆“新媒体艺术节微型城市”，

台湾国立台湾美术馆交互视像—2013 海峡两岸当代艺术展”，中华世纪坛艺术馆“未

来艺术实验室”和今日美术馆今日美术馆·未来馆开馆展 --“想象的未来”等。

艺术家在他的作品中不断探讨科技与人类的关系，以及人类的未来。在作品《诗歌》

中艺术家设想人工智能也许在不久的将来会完全融入人类的生活，科技有一天会成

为独立的生命体和人类并存，也许会与生物融合，共同通过生命体的杂交、异化，

进行着多样化。作品《伟大》是艺术家混合了宗教与科技，按照佛教中“唐卡”的

形式重新创造人物形象，讨论科技与人的关系，经过互相驯化后，是否出现新生命

和新秩序。新的造物主重新的安排的世界，就像一个“伟大”的新上帝。

Tian Xiaolei, born in Beijing, China in 1982, graduated from China Central Academy of Fine 

Arts majored in digital media in 2007. Currently living and working in Beijing. 2016 won the 

"Wang Shikuo Award &TAM Exhibition of Nominated Chinese Contemporary Young Artists" 

Champion, obtained the third price of "Harley Davidson 2011 China Contemporary Art 

Contest". Tian Xiaolei opened his solo exhibitions: " Song of Joy " in Meulensteen Gallery 

in New York, "Different Views" in Songzhuang Art Center, "Overclocking: A Slol Show by 

Tian Xiaolei" in Goethe Open Space,"Waiting for you—Infinite Time and Space" in Today 

Art Museum, "Poetry" in Space Station Gallery, and "Overload: Tian Xiaolei Solo Exhibition" 

in Katzman Contemporary Gallery in Toronto etc. His group exhibitions such "The World 

Is Not Flat—Chinese Contemporary Video Art" in Adelaide Festival Centre, "Flow·Arte 

contemporanea Italiana e Cinese in Dialogo" in Basilica Palladiana in Vicenza,Italy, "VIA 

Art Channel" in Tokyo Eat, Intro "WAVE" New Media Public Art Project in Grand Epoch 

City and "WALL POWER: the 2nd Wall Post Artist Exhibition" in Today Art Museum etc.

Tian Xiaolei tried to figure out the relationship among technology, human beings and the 

human’s future. In his work "Poem" he imagined that in the soon future we will incorporate 

AI into daily life, technology will create intelligent entity exists alongside human, might even 

union with creatures, together with nature varies the world by hybridization and dissimilation.

He combined religion and technology to recreate the figures on the basis of “Thangka”(a 

special art of Tibetan Buddhism) in the work Great, to talk about if after the human and 

technology domesticated each other, there would be new livings and new rules, the new 

creator would rearrange the world as a Great God.

田晓磊

TIAN 
XIAOLEI
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义卖价：100,000 RMB
诗歌／ Poetry
影像／ Video 

4 分钟／ 4 min
2014

义卖价：18,000 RMB
维纳斯／ Venus
光栅立体画／ Raster stereograph 
120 cm×120 cm
2016

艺术家及作品 田晓磊
ARTIST AND WORKS TIAN XIAOLEI
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艺术家及作品 张帆
ARTIST AND WORKS ZHANG FAN

义卖价：50,000 RMB*2
采薇／ Picking from reclusion

纸上油画／ Oil painting 
 78.7 cm×54.6 cm

2012

1975 年生于青岛，1998 年毕业于中央美术学院版画系，2002 年毕业于中央美术学

院版画系获硕士学位，现居北京。张帆是用油画表达中国意念的理性的艺术家。他

对笔墨的兴趣、对传统的尊敬、对细节的苛求，都在他设计的框架里。

“作为绘画本身或者作为一名职业绘画者，骄傲无疑是一种品质。骄傲并非仅仅意

味着追寻，更为重要的是，骄傲意味着拒绝。拒绝流行的，灵机一总的浅薄；拒绝

口号标语，站队表态式的粗暴；以及无需修炼的艺术语言和方式的轻率。骄傲应当

隐藏在每一笔的起承转合，抑扬顿挫里。------ 采薇（2012）

Zhang Fan, born in Qingdao in 1975, graduated from China Central Academy of Fine Arts 

in 1998, obtained master degree from CAFA in prints in 2002. Currently living in Beijing. 

Zhang Fan is a rational artist who transmitted Chinese spirit on the exterior of oil paintings. 

His interests of painting, his respect to tradition, his being critical to details, these are in his 

frame.

For paintings and professional painters alike, pride is undoubtedly a quality. Pride means 

not merely seeking for things, more importantly, it means rejecting them. Rejecting any 

passing craze, and superficial sentiments; Rejecting any empty slogans, and oversimplified 

attitudes, and any unrefined carelessness in artistic vermicular and formality. Pride should be 

embodied in every shifting and expressive brushstroke.------Picking from Reclusion(2012)

张帆

ZHANG 
FAN
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义卖价：50,000 RMB
采薇／ Picking from reclusion
纸上油画／ Oil painting 
78.7 cm×54.6 cm
2012

义卖价：50,000 RMB
采薇／ Picking from reclusion

纸上油画／ Oil painting 
78.7 cm×54.6 cm

2012

艺术家及作品 张帆
ARTIST AND WORKS ZHANG FAN
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艺术家及作品 张文荣
ARTIST AND WORKS ZHANG WENRONG

义卖价：60,000 RMB
> 丨 <

收藏级喷绘／ Aluminum board printing
200 cm×100 cm

2016

义卖价：60,000 RMB
> 丨 <

收藏级喷绘／ Aluminum board printing
200 cm×100 cm

2016

1982 年出生于甘肃张掖，毕业于四川美术学院，主要涉及架上绘画以及动画影响创

作领域，现工作生活于北京。2014 年于今日美术馆举办“梦魇的现实主义”张文荣

个展。主要群展有：2017 年自由场域 , 北京 798；纽约剥离电影节，纽约；王式廓

艺术奖暨今日中国当代艺术家提名展，今日美术馆；第 12 届希腊雅典动画电影节，

雅典；荷兰国际动画电影节，乌德勒支；里斯本国际电影节，里斯本；2014 年未来

就是过去——寻找中国的肖像，维也纳；2013 年伊斯坦布尔双年展青年艺术家交流

展，土耳其；西班牙中国青年艺术家邀请展，马德里。

张文荣的作品无论是画面中幽谧的森林和林中怪异的生物，辩驳的光影和扭曲的人

体，或者某个特定场景时间的凝固与追溯，都弥漫在若有似无的忧伤雾霾中，是艺

术家试图与自己的内心精神世界进行对话的产物。

Zhang Wenrong was born in 1982 in Zhangye, Gansu Province. Graduated from Sichuan 

Fine Art Institute, lives in Beijing now. In 2014, he opened his solo exhibition "Realism in 

Dreams" in Today Art Museum. His first animated film has been accepted to three major 

animation festivals: the 20th Holland Animated Film Festival (Non-Narrative Category), the 

12th Athens Animfest, and MONSTRA: Lisbon Animated Film Festival (Experimental Film 

Category). New York Lift-Off Film Festival 2017. His main group exhibitions: "Free Space" 

in Beijing 798 Art Factory, Today Art Museum Nominated Exhibition of China Contemporary 

Artists, "Future is the Past----Searching Chinese Portraits" in Wien in 2014, 2013 Istanbul 

Biennia Young Artists Exchange Exhibition in Turkey, Chinese Young Artists Invitation 

Exhibition in Madrid. 

The images in Zhang Wenrong’s works no matter deep forests or weird animals, the mottled 

lights or distorted bodies, or time-freezing and retrospect in any special contexts, are all in a 

intangible sadness, he tried to sink into memory and his inner spiritual world. He is currently 

working on new projects, including a film entitled "One Person’s Film", the large-

scale video work ">|<", and many other video pieces. The work spans art forms including 

installation, video, earth art, and web art, and it is currently China’s largest multi-media 

artwork.

张文荣

ZHANG 
WENRONG
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艺术家及作品 郑江
ARTIST AND WORKS ZHENG JIANG

1980 年生于中国浙江，2010 年硕士毕业于中央美术学院油画系第三工作室。2016 

年在空间站举办个展“地衣”，2012 年在三潴画廊举办个展“苯巴比妥”。曾经获

得 2017 墙报年度艺术家优秀奖；2012 年，约翰莫尔绘画奖 ( 中国）；2010 年，中

国新锐绘画奖铜奖。艺术家的作品探讨的是光的转瞬即逝的非物质般存在特性，感

兴趣的是那些虚无缥缈的感受如何转化为具体而切实的存在，同时艺术家在意的是

个体在当下社会的生存体验，及那些肉身体验如何通过视觉来表达。玻璃海棠花是

其绘画艺术创作的主要符号。

Zheng Jiang, born in Zhejiang, China in 1980, went to China Central Academy of Fine Arts

and majored in oil painting in the third studio, graduated in 2010. His solo exhibition" 

Lichens" was opened in Space Station in 2016, and Phenobarbital was held by Mizuma & 

One Gallery in 2012. He won the Poster Artist of the Year in 2017, John Moores Painting 

Prize (China) in 2012, and Third Award of Chinese New Generation Painting in 2010. His 

works depicted the lights are of the moment and unphysical, the artist was interested in 

making the insubstantial feeling to come true, meanwhile he focused on through the visual 

expression way to visualize the existence experience in current society in individuals. The 

glass begonia is the main symbol in his work.

义卖价：28,800 RMB
蓝色末梢／ Blue tip

手工水彩纸／ Tempera oil painting
50 cm×70 cm

2013

义卖价：24,000 RMB
带蓝线的冬瓜／ Squash with blue line

手工水彩纸／ Tempera oil painting
42 cm×57 cm

2013

郑江

ZHENG
JIANG
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机构介绍

AGENCY INTRODUCTION

王式廓基金会

WANG SHIKUO FOUNDATION

王式廓艺术基金萌芽于 2010 年王式廓夫人吴咸在中央美院设立的王式廓奖学金，她以一己之力继续像王式廓先

生生前一样帮助年轻学生实现自己的梦想。2015 年在一些热爱艺术的社会人士参与下，奖学金得以扩大，王式

廓艺术基金会正式注册成立。

王式廓艺术基金致力于推动当代艺术在中国的发展。基金通过一系列活动，为有艺术才华，勤奋执着，并在艺

术造诣上有一定基础的年轻画家提供展示、奖励的机会。同时还为艺术家和艺术爱好者打造交流平台，让更多

人了解艺术，参与艺术，支持艺术事业。

基金会目前推动的项目有：

王式廓奖学金：通过“王式廓奖学金”资助中国艺术院校的优秀学生出国考察，开拓视野，深化他们在艺术领

域的探索和研究。考察形式包括：参加国外短期课程、与国外专家学者和学生交流、实地考察原作等。

王式廓奖：举办年度《王式廓奖——中国当代青年艺术家提名展》，为本科毕业以后坚持艺术创作 10 年以上的

中国青年艺术家提供展示自己作品的机会，并向其优秀者提供经济资助。以此形式鼓励对艺术的投身，持续创

作和不懈努力。

The Wang Shikuo Foundation began activities in 2010 through a generous donation by Mme. Wu Xian, wife of the famed 

painter Wang Shikuo (1911-1973).  In its first years the Foundation focused on providing traveling fellowships for graduate 

students of the Central Academy of Fine Arts.  Then in 2015, with the assistance of friends and colleagues in China’s art 

world, support broadened to include established artists in Contemporary Art.  The Foundation was formally registered in that 

same year. 

 Projects currently supported by the Foundation include the Wang Shikuo Grant, intended to subsidize outstanding graduate 

students at Chinese art schools to study abroad, thereby broadening their vision and deepening their exploration and research 

in art.  Study projects may include taking part in short courses abroad or working individually with foreign artists or scholars. 

A second project is the Wang Shikuo Award: 

This annual competition provides a monetary award for young artists who have spent ten or more years in their fields 

after graduating from formal degree programs.  As an integral part and at the same time of the Wang Shikuo Award, the 

Foundation provides a public venue for winning artists to display their work.   

In summary, the Foundation believes that its assistance encourages persistence in art as well as art’s continued creation. 
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北京今日美术馆

BEIJING TODAY ART MUSEUM

北京今日美术馆——中国第一家民营非企业公益性当代美术馆，成立于 2002 年 , 于 2006 年 7 月，成功转型为

真正意义上的非盈利机构。北京今日美术馆积极探索中国民营美术馆的可持续发展之路，尝试建立融资结构合理、

系统完备的美术馆体系。在务实的运作态度下，逐步形成一种持续稳定的融资机制和学术体制。

作为一家按照国际美术馆规范建设和运营的民营美术馆，北京今日美术馆一直致力于积极参与并推动中国当代

艺术的前进和发展，以其现代性视野、国际化平台、规范化运营，力求探索一条适合中国民营美术馆的生存发

展之路。

As the first non-for-profit, non-governmental run art museum in China, Beijing Today Art Museum was found in 2002, In 

July 2006, Today Art Museum translated to real non-profit organization successfully. Beijing Today Art Museum persists 

in high standard learning character and morals. Building high level international learning rank and topping researching 

team is the base of all the other works. Beijing Today Art Museum thinks much of the exhibit plans, and insists the classical 

essentiality, technicality and the contemporary meaning of all our exhibits. In our exhibits, we give attention to two things: 

artistic characters and social functions. We emphasize the intervention and promotion to contemporary art, and our ambition 

is constructing the highest platform of contemporary art.

Beijing Today Art Museum quests for the developing mode for non- public operating museum actively. The museum aims to 

promote Chinese contemporary art based on an internationalized vision and a contemporary ideology. As the first non-for-

profit, non-governmental run art museum in China, it dedicates to explore an appropriate development strategy for museums 

of its kind within a Chinese context.



王式廓

WANG SHIKUO

王式廓 1911 年出生于山东省莱州市。1933 年进入国立杭州艺术专科学校，1934 年进入上海美术专科学校，

1936 年考入到日本东京美术学校学习。解放后任中央美术学建院领导小组成员，并历任中央美术学院教授、研

究部主任等职。1973 年 5 月 23 日，在河南绘画过程中与世长辞。

王式廓是中国二十世纪杰出的绘画大师和卓越的美术教育家。作品包括油画、木刻、素描、速写，以及中国画

和书法。他的代表作《血衣》等家喻户晓，有极大的社会影响力。王式廓教授的素描在中国现代绘画史上享有

很高的地位，是中国现代最优秀的艺术家之一。

 

Wang Shikuo was born in 1911 in Laizhou, Shandong. In 1933 he entered Hangzhou National Colledge of Art, in 

1934 entered Shanghai Fine Arts School. And he was admitted into Tokyo Art School in 1936, after that he serviced in 

establishment group of Central Academy of Fine Art in post-liberation China, then he acted as professor and director of 

studies at CAFA. 23rd May, 1973, Wang Shikuo passed away when he painted in Henan.

Wang Shikuo was an outstanding painting master and distinguished art educator. His works includes oil painting, 

woodcut, drawing, sketch, also Chinese painting and calligraphy. His masterpiece "Bloody clothes" is household, which 

has tremendous social influence. Professor Wang's drawing has enjoyed a high position in the history of modern Chinese 

painting. He is regarded as one of the greatest artist in modern China.
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金融客咖啡

JR COFFEE

“金融客”是华人金融精英社交网络和思想互动平台 , 自 2014 年设立至今，已吸纳上百位发起人，发起人数量

仍在持续增加。

金融客咖啡旨在汇聚全国各地重要金融城市以及国际主要金融中心的代表，包括各知名高校校友代表以及各金

融细分领域的杰出代表等 , 整合金融圈子人脉 , 打开跨界对话渠道 , 成为全球金融领域各行业高层、上市公司企

业家聚集的高端金融社交圈以及金融行业重要消息的交流枢纽地。

Financial Groups is a Chinese financial elites social network and thought interactive platform, since 2014 it has recruited 

hundreds of sponsors, the number is still increasing.

The purpose of the JR café is to gather representatives from important financial cities and major international financial 

centers, including distinguished alumni representatives from prestigious universities and outstanding representatives of 

various financial subdivisions, to integrate the network of financial circles and to open cross-border dialogue channel, to 

be a financial news exchange hub of high-end social circle among seniors of global financial sector, entrepreneurs of listed 

companies and whole financial field.


